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VOORWOORD RIK VAN DER PLUIJM

Lieve B.I.L.-ers,

Waar we het Nederlandse weer zien omslaan van 
bar en boos naar bar en nog bozer, brengt 't Haagsch 
Kwartiertje graag warmte. Voor u ligt de eerste editie 
van de nieuwe redactie en ik zeg u, de warmte springt 
ervan af.

Als je aan kerst denkt, dan denk je aan cadeautjes 
kopen. En als je aan cadeautjes denkt, dan denk je 
aan inkomensverhoudingen. Daarom heeft onze 
Michael een interview gehad met huiseconoom Koen 
Caminada.

Op het thema kerst wordt verder geborduurd in het 
nieuwe onderdeel ‘’De Babbelbox’’, waarin we onze 
medestudenten een aantal vragen hebben voorgelegd.

Ook hebben we woord uit het buitenland, een artikel 
over de Bestuurskunde Challenge en een artikel 
waarin je alles over de bestemming van de Korte Reis 
leest.

O trouwens, bij het maken van dit blad ben ik mijn 
kerstmuts verloren. Misschien kunt u deze op pagina 
20 voor mij vinden? Alvast bedankt!

Geniet van de feestdagen en denk eraan; een Haagsch 
Kwartiertje onder de boom, is een leuk cadeau voor 
uw oom.
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EN VERDER

COLOFON

DEN HAAG - De opvallende schoenen van Hugo de Jonge (CDA) hebben veel 
stof doen opwaaien in de media. Het laat ook de ambtenaren op het Ministerie 
van Volksgezondheid, Wetenschap en Sport niet onberoerd. De redactie heeft de 
meningen voor u gepeild. 

Voor Anja de Koning, adviseur bij de communicatieafdeling, wekken de nieuwe 
schoenen vooral irritatie op. “Elke keer als onze minister met zijn schoenen 
langskomt, raak ik uit mijn comfort zone. Het lukt me dan niet te concentreren op 
belangrijke taken die voorliggen.” Of de negatieve gevolgen voor de werkzaamheden 
groot zijn, durft De Koning niet in te schatten “Onze communicatieafdeling heeft 
al een dagtaak gehad aan de commotie. Zelf merk ik dat mijn geheugen gebreken 
begint te tonen. Zo vergeet ik zelfs aan het einde van de dag mijn mok met Cup-a-
Soup leeg te drinken.”

Chris Williams is een andere mening toegedaan. Hij is beleidsmedewerker bij 
Curatieve Zorg. “De nieuwe schoenen zorgen voor een gewenste afwisseling tijdens 
mijn werk. Als Hugo de Jonge vertraagd is voor een overleg zijn wij maar al te graag 
bereid na 5 uur te werken.” Over de smaak vertelt Williams maar niets: “Laten we 
maar gewoon zeggen dat het bijzonder is.”

Er doen ook speculaties de ronde dat de schoenen een belangrijke rol speelden 
in de formatie. “Er kwam veel kritiek op de onduidelijke rolverdeling met twee 
ministers aan het hoofd. Hugo de Jonge moet zijn gezag delen met Bruno Bruins, 
minister voor Medische Zorg. Doordat een aantal ambtenaren van nature de irritatie 
ontwijken, schikken ze zelf naar het juiste gezag,” aldus Marijn Melisse, onderzoeker 
bij het Instituut Bestuurskunde. De gedurfde kledingkeuze van minister De Jonge 
begint al navolging te krijgen. Zo zijn al ambtenaren gesignaleerd met groen en 
paars geverfde haren. Een portier bij het ministerie wist zelfs ons het volgende te 
vertellen: “Anderhalve week geleden kwam iemand binnenstappen in een fursuit. Ik 
wilde instinctief de beveiliging inschakelen, totdat het bleek dat het de directie van 
Politieke Zaken was. Ik heb drie kwartier met een rood gezicht moeten staan.”

Het Instituut Bestuurskunde is een longitudinale studie gestart naar de 
langetermijneff ecten van de schoenen van De Jonge op de prestaties. Melisse erkent 
dat dit een risico is. “Het zou zomaar eens kunnen dat dit kabinet al na één jaar opstapt. 
Maar internationale partners zijn erg geïnteresseerd in de resultaten. Wellicht is dit een 
nieuwe doorbraak in het openbaar bestuur. We hebben deze nieuwe managementtrend 
voorlopig de naam New Public Fashion gegeven.”

Door de redactie

deHaagsche Prikkel
Schoenen De Jonge  hebben gemengd eff ect op prestaties ambtenaren
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‘Dat konden wij wel uitrekenen’
Hoogleraar Koen Caminada over de Nederlandse inkomens- en 

en vermogensverhoudingen.

Door: Michael v.d. Wetering

De Franse econoom Thomas Piketty schreef                    
in 2013 de wereldwijde bestseller ‘Kapitaal 
in de 21ste eeuw’, waarin hij waarschuwde 
voor wereldwijde concentratie van 
inkomen en vermogen. De Fransman 
keek daarbij niet naar Nederland, maar 
hoogleraar fiscaliteit Koen Caminada 
en zijn collega’s hebben dat wel gedaan.
Dat deden zij op unieke wijze, wat nu in 
andere landen wordt nagedaan. Ook de 
uitkomst voor Nederland bleek anders dan 
Piketty's wereldwijde trend te zijn.

Door iedere dag te beslissen 
wat hij leuk vindt is Caminada 
uiteindelijk wetenschappelijk 

directeur en hoogleraar fiscaliteit 
geworden. Aanvankelijk wilde hij wat 
in voetbal, hockey of  tennis bereiken, 
totdat hij Algemene Economie aan de 
Erasmus Universiteit ging studeren.

 Aan het eind van die periode 
mocht Caminada een jaar als student-
assistent op het ministerie van 
Economische Zaken betaald zijn scriptie 

schrijven en nam hij milieuheffingen 
onder de loep. Daarna volgde hij in 
Leuven een, zoals we dat nu noemen, 
onderzoeksmaster en leerde hij het 
onderzoeken waarderen. 

 Om promotie te doen 
schreef  hij naar aanleiding van 
een advertentie in de krant naar de 
Universiteit van Leiden. Daar is hij 
nooit meer weggegaan.
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omdat die willen weten wat er uit zo’n 
onderzoek komt. Dat is natuurlijk 
heel veel, dus wij formuleren 
enkele resultaten heel specifiek.’   

Is er niet eerder onderzoek 
gedaan naar inkomens- en 
vermogensverhoudingen in 
Nederland?

‘Studies naar de inkomens-
ontwikkeling in een land en hoe zich 
die in de tijd ontwikkelt bestaan al 
decennia. Maar dat denken kreeg 
een populaire boost toen Piketty 
een populaire wetenschappelijk 
boek schreef  dat de wereld over 
ging. Dat was niet nieuw, want 
het past in een traditie waarin heel 
veel onderzoekers er mee bezig 
waren. Ook wij, hier in Leiden. 

 ‘Maar er kwam wel 
bredere belangstelling. Piketty had 
Nederland niet meegenomen in 
zijn analyse en dus rees de vraag 
hoe de inkomensverhoudingen 
hier waren. Daarop zeiden wij dat 
we dat wel konden uitrekenen.’ 

Nu doet hij onderzoek 
naar en publiceert hij over 
inkomensverdelingen, belastingen, 
sociale regelgeving en meer. 
Daarnaast wordt hij als deskundige 
geregeld door het CPB gevraagd 
jonge mensen te coachen 
bij de ontwikkeling van hun 
beleidsstukken. Ook vervult de 
hoogleraar een deskundige rol op 
symposia, congressen, bij politieke 
partijen of  aan de formatietafel. 
Desgevraagd geeft Caminada overal 
en onafhankelijk zijn deskundige 
zienswijze weer. 

U doet veel onderzoek en schrijft 
daar publicaties over. Hoe ziet 
dat proces eruit? 

‘Wat wij altijd als eerst doen is een 
database bouwen. Om de gedachte 
daarachter te schetsen, dus wat 
je doet, waarom en hoe, schrijf  je 
tegelijkertijd een workingpaper. Dat 
geldt als de basis van een onderzoek. 
Daarvandaan gaan we een aantal 
leuke of  interessante dingen die 
we hebben gezien voor een veel 
breder publiek bekend maken. 

 ‘We schrijven dan artikelen 
voor bijvoorbeeld tijdschriften, 
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Wat kwam er uit die data naar 
voren voor Nederland?

‘De ongelijkheid van het besteedbaar 
inkomen is in Nederland over de 
periode 1990-2014 redelijk stabiel 
gebleven. De lonen zijn wel schever 
en ongelijker geworden, maar daar 
staat een grotere herverdeling van 
sociale uitkeringen en belastingen 
tegenover. Ook de vermogensdeling 
in Nederland is groot, maar wanneer 
rekening wordt gehouden met het door 
de overheid geregelde pensioenstelsel 
valt ook dit mee. Zo valt Nederland 
buiten de trend die Piketty waarnam.’

______________________________

''VROEGER HAD DE 
COMPUTER NA VIJF 
MINUTEN EEN KLEINE 
BEREKENING GEDAAN; 
NU KAN DIE VEEL MEER 
DATA AAN'' 
______________________________

Waarom kunnen jullie dat dan?

‘Omdat wij in Nederland al 
gegevens hebben van de 11 miljoen 
belastingplichtigen die samen 
leven in 7,5 miljoen huishoudens. 

Wij halen die data als basis 
grotendeels bij de Belastingdienst, 
waar iedereen al automatisch 
aangifte doet. Allerlei gegevens 
over aftrekposten, inkomsten en 
hypotheekrenteaftrek kunnen 
wij vanaf  1989 weergeven en 
rangschikken. Hetzelfde geldt voor 
vermogens, dus wat mensen op de 
bankrekening hebben staan en wat ze 
aan pensioenen hebben opgebouwd. 

 ‘Je ziet dus dat steeds 
meer ongelofelijke hoeveelheden 
cijfergegevens makkelijker 
toegankelijker worden gemaakt 
voor wetenschappers. Vroeger als 
ik een berekening deed kon ik rustig 
een kopje koffie halen, een rondje 
omlopen en na ruim vijf  minuten had 
de computer een kleine berekening 
gedaan en nu kan de computer veel 
meer data aan. Nu deel je een database 
met de wereld en kan ieder deze 
gebruiken, aanvullen en verbeteren.’
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‘Het meest interessant om 
te vertellen is dat ik nu met 
twee Chinese collega’s en Kees 
Goudswaard dit trucje wat wij voor 
Nederland hebben gedaan voor 47 
andere landen aan het toepassen 
ben. Voor al die landen meten we de 
inkomensongelijkheid, topinkomens 
en vermogensverdeling vanaf  
1967 tot 2014. Dat brengen wij 
in beeld en vervolgens kun je zien 
hoe de meeste landen reageren op 
bijvoorbeeld een financiële crisis. 
We bieden die database vooral aan 
de hele wereld aan, waardoor die ook 
weer verbeterd wordt. Je kunt hem 
ook gewoon vinden op de website. 

 ‘Dat is dus één projectje 
waar we mee bezig zijn. Wil je 
ook nog iets van de andere weten?’

Is het gebruik van dergelijke 
databases wel bestand tegen 
privacy inbreuk?

‘Ja. Wij hebben deze onderzoeks-
programma’s bij diverse instellingen 
ingericht, maar moeten ons 
daarbij wel aan regels houden. Ik 
kan nooit, om een voorbeeld te 
geven, de koningin eruit proberen 
te vissen. Als ik dat probeer te 
doen, dan ziet de computer dat. Ik 
moet onder bepaalde spelregels 
die data gebruiken en altijd data 
op groepsniveau er uithalen.’ 

 

Aan wat voor onderzoeken werkt 
u momenteel?

‘Ik werk aan veel onderzoeken.’ 

Enthousiast staat Caminada op 
en pakt een grote stapel papieren. 

Vluchtig bladert hij door de stapel 
en mompelt: ‘Belastingen zullen we 
niet doen. Inkomensverhouding. Ah, 
deze.’ Hij pikt er een uit, ‘een leuke!’
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''Dat mijn vader als kalkoen rondom 
de tafel ging lopen.'' - Jochem 

''Tijdens het kerstdiners van mijn 
ouders heb ok zoveel gezopen 
dat ik vollop heb overgegeven 
in de badkamer en iedereen zich 
zorgen maakten.'' - anoniem

''Ik heb gezoend met een vriend 
van mijn zusje, die later een 
vriendin bleek te hebben. Ik kwam 
pas om 7 uur 's ochtends thuis en 
mijn ouders waren bezorgd.'' - 

anoniem

''Ik was kerst aan het vieren bij mijn 
oma, maar had nog zuigzoenen 
in mijn nek van de avond ervoor. 
Om het te verbergen had ik een 
sjaal om gedaan. Mijn zus vroeg 
waarom ik die sjaal om had en 
toen wist iedereen wat er in mijn 
nek zat. Ik was 15.'' - anoniem

''Ik kwam op kerst terug van 
van vakantie en er was zoveel 
file dat we kroketten als 
avondeten gegeten hebben.''   

Wat is      UW    meest memorabele herinnering 
aan Kerst 

Wat is      UW    meest memorabele herinnering 

?
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Genoeg
GEBABBELBOXT

''Ik kreeg een PlayStation 2, 
vergeet ik nooit meer.'' - Bob  
 
''Mijn tante bestelde Chinees als 
diner voor Tweede Kerstdag, omdat 
d'r buikje daar trek in had.'' - Marnix

''Ezelen met de familie terwijl 
iedereen aan het valsspelen was.'' - 

Thomas

"Ik heb niet zo veel met kerst." - Emma 

"Daar wil ik het niet over hebben dat 
was echt geen leuke kerst." - Philip 

''Kerst? Dat is toch gewoon uitslapen 
na 4 dagen van 08:00 tot 24:00 

werken?''  - Gaby

"Aankomende kerst met mijn 
nieuwe studiegenoten omdat 
ze heel leuk zijn." - Rebecca 

"De kerst waar mijn vriend en 
ik allemaal willekeurige feiten 
over snoekbaarsen uit ons hoofd 
hadden geleerd en daar steeds 
over begonnen wanneer er gepraat 
werd over de familie issues." - Kim  

"Mijn nichtje is van een piste 
afgedonderd terwijl er nog 
nadrukkelijk met een bord was 
aangegeven dat er al meerdere 
mensen met een trauma helikopter 
waren opgepikt." - anoniem  

"Door een miscommunicatie over 
wie mij mee naar huis zou nemen zijn 
mijn ouders mij met kerst vergeten; 
het was net home alone." - Evianne 
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Help jezelf de
Haagse
 Winter

 door
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Het geluk aan Bestuurskunde aan de Universiteit 
Leiden doen, is dat je zowel de Leidse als de Haagse 
winter meepakt. En winterse activiteiten die zijn er 
genoeg in die mooie steden. Laten we eens een kijkje 

nemen.

Badplaats Scheveningen verandert 
in de winter in een ware ijszee. Op de 
boulevard vind je tal van activiteiten 
met een winters thema. Zo staat er 
ieder jaar een ijsglijbaan waar je met 
een slee vanaf  kan. Daarnaast ligt er 
voor het Kurhaus een prachtige ijsbaan 
klaar voor eenieder die de ijzers uit het 
vet wil halen en zijn mooiste valpartijen 
ten toon wil spreiden. 
Naast al deze ijspret- en plezierigheid 
ook dit jaar opnieuw een nieuwjaarsduik 
in de Noordzee bij het strand van 
Scheveningen.  Ruim zevenduizend(!) 
mensen springen op nieuwjaarsdag 
in het koude water. Dit kan natuurlijk 
pas succesvol nadat je je eerst hebt 
opgewarmd bij de hoge vreugdevuren 
op het strand van Duindorp of  
Scheveningen.  

Op het Malieveld in Den Haag is er ook 
in 2017 weer een Groot Kerstcircus. 
Een prachtige winteractiviteit voor het 
hele gezin. Het circus biedt voor ieder 
wat wils: stunts op motoren, acrobatiek, 
paardendressuur en natuurlijk een 
clown. Maak je vooral geen zorgen 
over een ontmoeting met een ijsbeer; 
circusdieren zijn niet meer toegestaan 
in Nederland. 
Naast de circusvoorstellingen biedt 

Den Haag nog meer. Een warme 
chocolademelk op het Plein 
bijvoorbeeld, of  een winterse 
wandeling door het Haagse Bos. 
Deze wandeling kan ook door 
het stadscentrum: in de winter is 
deze prachtig verlicht. De Royal 
Christmas Fair, die vanaf  15 
december te bezoeken is, is een echte 
must see. Je kunt er slenteren langs 
meer dan 100 kerstkraampjes! 

In Leiden ook genoeg te doen in de 
winter. Naast de vele musea die met 
het barre weer in warmte én een 
interessant daguitje voorzien, is er ook 
het fenomeen van de 'Winter Wonder 
Weken'. In deze weken verandert 
de stad in een lichtjesparadijs (met 
bijvoorbeeld de lichtjesparade op 15 
december). Daarnaast is er iedere 
winter op de Nieuwe Rijn een grote 
ijsbaan te vinden. Ook kun je inkopen 
doen op de Kerstmarkt die er vanaf  
15 december staat en alsof  dat nog 
niet genoeg is, is er vanaf  die datum 
ook een heus 'Kerstplein'. Voor hen 
die van nostalgie houden is er een 
kermis en voor de fanatiekeling zijn 
er de Korenweekenden. 
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Kroatië, het land van traditionele volksdansen, 
historische centra en tal van andere algemeenheden. 
Vergeef ons onze gebrekkige inleiding; we zijn er 
immers nog niet geweest! Desalniettemin hebben 
we een aantal feitjes over de hoofdstad Zagreb - 
bestemming van de Korte Reis dit jaar - onderzocht 
en voor u klaargezet. Zo gaat de B.I.L. goed 

voorbereid op reis. Uživajte u njoj! 

Zon 
Zagreb ligt in het binnenland van Kroatië en heeft een 
landklimaat.  De zomers zijn warm en droog en de winters 
zijn koud, het kan er zelfs sneeuwen. De gemiddelde 
wintertemperatuur ligt er zo rond de 1°C. Regen valt er het 
hele jaar maar januari en februari zijn gelukkig de droogste 
maanden. In deze maanden is er gemiddeld respectievelijk 

2 en 3 uur zon per dag te verwachten. 
 

Architectuur 
Het Nationaal Theater van Zagreb is een van de 
indrukwekkendste gebouwen van de stad. Afgerond in 
1895 in de stijl van de Barok, in dit geval ook wel Neobarok. 
In het gebouw huist een operagezelschap, dansgezelschap 

en symfonieorkest.   
Het Kallina huis is gebouwd als woongebouw in 1903 en 
wordt gezien als een toonbeeld van de Secessionistische 

architectuur.  
  

Gastronomie 
Kroatië heeft een zeer gemêleerde keuken, die ook wel 
keuken van de regio’s genoemd wordt, waarin iedere regio 
zo zijn eigen specialiteiten heeft. Zoals onder het volgende 
kopje besproken wordt kent Kroatië een rijke traditie 
van overheersers, die ook allen hun eigen manier van 
koken introduceerden. Zagreb ligt in het binnenland, en 
profiteert een beetje mee van alle regio’s. De keuken van 
Midden Kroatië kent met name Ottomaanse invloeden, 
en is rijk aan zware geroosterde maaltijden en kaas. Om 
een echt Kroatisch gevoel te krijgen is aan te raden om ook 
zowel de stoofpotten met vlees als die met vis te proberen. 
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Republiek 
Kroatië is één van de jongste landen van Europa met een 
onafhankelijkheidsverklaring die stamt uit 1991. In de middeleeuwen 
is het tussen 852 en 1102 een eigen koninkrijk geweest, tot de 
Hongaarse koning het inlijfde. Tot de hernieuwde onafhankelijkheid 
is het land hierna altijd onderdeel geweest van grotere machten, 
zoals het Byzantijnse rijk, het Ottomaanse rijk, Oostenrijk-Hongarije 
en de 1e Joegoslavië, dat in de Tweede Wereldoorlog veroverd werd 
door de Asmogendheden. Na de Tweede Wereldoorlog werd Kroatië 
weer onderdeel van een nieuw communistisch Joegoslavië onder 
partizanenleider Joseph Tito.  
In 1991 verklaarde Kroatië zich onafhankelijk, waarop het land in juni 
dat jaar werd binnengevallen door het federale leger van Joegoslavië. 
In december van dat jaar werd het land als onafhankelijk erkend door 
enkele EU-lidstaten, een maand later door de EU. In deze periode werden 
ook vredesbesprekingen gehouden door de VN, die culmineerden in een 
staakt het vuren. In 1992 werd de Republiek Kroatië lid van de VN.  De 
regio bleef nog lang onrustig, met een offi  ciële vrede voor Kroatië in 1995 
en een conclusie van het geweld in Joegoslavië in 1999 met het Akkoord 
van Rambouillet. Hoewel er maar een relatief korte tijd gevochten is in 
Kroatië, is de wond nog vers. In sommige steden is de vernieling nog 
goed zichtbaar en staan nog veel gebouwen met kogelgaten. In 2009 
werd Kroatië lid van de NAVO, en in 2013 van de EU.  

 
Evenementen 

Hoewel Kroatië nog geen kwart van het aantal inwoners van Nederland 
heeft, is de hoofdstad bijna net zo groot als de onze; Zagreb heeft bijna 
800.000 inwoners. Dat er dus ook in deze stad jaarlijks vele concerten, 
festivals en tentoonstellingen zijn is dan ook niet verwonderlijk. 
Bijzondere voorbeelden hiervan zijn het jaarlijkse Internationale 
Folklore Festival in Juli en het International Puppet Festival. Dit is echt 
wat je denkt dat het is ja. 

 
Bestuur 

Volgens de grondwet van 1990 is Kroatië een uniforme, ondeelbare, 
democratische en sociale staat met volledige soevereiniteit. Staatshoofd 
is de president, die rechtstreeks voor vijf jaar wordt gekozen. wetgevende 
macht berust bij de Sabor, een parlement met enkele kamer met 
151 leden. Hiervan zijn er 6 vertegenwoordigers van Kroaten in het 
buitenland en 5 vertegenwoordigers van etnische minderheden. De rest 
wordt met  nationale verkiezingen gekozen.
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Bestuurskunde Challenge
Tijdens Café de Campus werd de voorronde van de Bestuurskunde 
Challenge gehouden. Drie teams streden hier voor een doorstroming
naar de landelijke finale in Utrecht op 1 december. Uiteindelijk won
de groep van Jochem, Hein, Robbie en Jasper. De redactie heeft Jochem 
weten te strikken voor een interview!

Waarom heb je ervoor gekozen om mee te doen aan de 
bestuurskunde challenge?
Ik heb mij eigenlijk heel spontaan ingeschreven voor de challenge. Ik 
had er al in mijn eerste jaar bestuurskunde van gehoord, maar toen 
had ik er nog weinig zin in om eerlijk te zijn. Dit jaar was het echter 
anders en was ik er enthousiast voor gemaakt door vrienden en het 
bestuur van de B.I.L.! Toen ik opeens in een WhatsApp groep werd ge-
gooid met wat goede vrienden van mij om samen de challenge prob-
eren te winnen, koos ik direct om mee te doen! Het leek mij een super 
leuk idee en vooral heel interessant om wat je leert tijdens de studie 
op een leuke praktische wijze toe te passen.

Hoe verliepen de voorbereidingen ?
De voorbereidingen verliepen erg goed! We kregen de casus voor de 
challenge op dinsdag 7 november en we moesten hem 24 uur later 
presenteren, dus erg veel tijd was er niet. Om die reden hebben wij 
dan ook de hele dinsdag samen doorgebracht om als een echte werk-/
adviesgroep de casus aan te pakken! Er ging een hoop koffie en thee 
doorheen maar het was gewoon een gezellige dag die tot in de late 
uurtjes doorging! Gelukkig bestaan de vriendschappen na al die uren 
samen ook nog! 

Waren de tips en opmerkingen van de jury nuttig? 
Dat kunnen wij nu nog niet echt zeggen, omdat wij de tips en op-
merkingen nog niet hebben kunnen toepassen op een nieuwe casus, 
want de landelijke ronde is pas 1 december. Echter snapten wij de tips 
en opmerkingen wel volledig en snapten wij ook waarom die punt-
en werden benoemd. Opbouwende kritiek is in zo’n challenge altijd 
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Bestuurskunde Challenge
Tijdens Café de Campus werd de voorronde van de Bestuurskunde 
Challenge gehouden. Drie teams streden hier voor een doorstroming
naar de landelijke finale in Utrecht op 1 december. Uiteindelijk won
de groep van Jochem, Hein, Robbie en Jasper. De redactie heeft Jochem 
weten te strikken voor een interview!

Waarom heb je ervoor gekozen om mee te doen aan de 
bestuurskunde challenge?
Ik heb mij eigenlijk heel spontaan ingeschreven voor de challenge. Ik 
had er al in mijn eerste jaar bestuurskunde van gehoord, maar toen 
had ik er nog weinig zin in om eerlijk te zijn. Dit jaar was het echter 
anders en was ik er enthousiast voor gemaakt door vrienden en het 
bestuur van de B.I.L.! Toen ik opeens in een WhatsApp groep werd ge-
gooid met wat goede vrienden van mij om samen de challenge prob-
eren te winnen, koos ik direct om mee te doen! Het leek mij een super 
leuk idee en vooral heel interessant om wat je leert tijdens de studie 
op een leuke praktische wijze toe te passen.

Hoe verliepen de voorbereidingen ?
De voorbereidingen verliepen erg goed! We kregen de casus voor de 
challenge op dinsdag 7 november en we moesten hem 24 uur later 
presenteren, dus erg veel tijd was er niet. Om die reden hebben wij 
dan ook de hele dinsdag samen doorgebracht om als een echte werk-/
adviesgroep de casus aan te pakken! Er ging een hoop koffie en thee 
doorheen maar het was gewoon een gezellige dag die tot in de late 
uurtjes doorging! Gelukkig bestaan de vriendschappen na al die uren 
samen ook nog! 

Waren de tips en opmerkingen van de jury nuttig? 
Dat kunnen wij nu nog niet echt zeggen, omdat wij de tips en op-
merkingen nog niet hebben kunnen toepassen op een nieuwe casus, 
want de landelijke ronde is pas 1 december. Echter snapten wij de tips 
en opmerkingen wel volledig en snapten wij ook waarom die punt-
en werden benoemd. Opbouwende kritiek is in zo’n challenge altijd 

welkom, dus wij gaan ook zeker naar die punten luisteren en hopen op die 
manier de landelijke challenge te gaan winnen!

Hadden jullie verwacht om te winnen?
Wij hadden heel veel vertrouwen in ons eigen kunnen, maar vlak voor de 
challenge hoorden wij dat de enige twee andere groepjes bestonden uit 
master studenten. Hier schrokken wij enigszins van, maar dat betekende 
dat wij nog beter ons best moesten doen. Ons stuk was goed opgebouwd en 
presenteren is voor ons geen enkel probleem, omdat wij dit met de studie 
zelf ook vaak moeten doen. Het niveau van de andere groepjes lag hoog en 
wij waren als laatste aan de beurt, dus dat legde de druk nog wat hoger. 
Toen de jury vertelde dat wij hadden gewonnen was het een hele leuke 
verassing, maar wij hadden natuurlijk heel veel vertrouwen in ons kunnen!

Hoe bereiden jullie je nu voor op de finale? Krijgen jullie hulp van 
de andere teams?
Momenteel zijn wij nog niet bezig met de voorbereiding om eerlijk te zijn. 
Onze aanpak van de voorronde heeft natuurlijk goed uitgepakt en wij zijn 
van plan om de finale net zo aan te pakken. Verder gaan wij natuurlijk de 
tips en opmerkingen van de jury er in verwerken om zo een nog beter geheel 
te vormen! Het enige wat nog resteert is mijn pak naar de stomerij brengen 
om er netjes bij te kunnen staan om namens de Universiteit Leiden en de 
B.I.L. een mooie overwinning binnen te kunnen slepen!
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Help Rik de winter door;

Zoek zijn kerstmuts!
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SUDOKU

Help Rik de winter door;

Zoek zijn kerstmuts!

Het Haagsche Raadsel:
Een politieagent loopt op straat en hoort in een huis een vrouw roepen: “Jantje, 
Jantje, ik wil niet dood, schiet niet!” Er volgt een knal. De politieagent aarzelt 
niet: hij trapt de deur in, rent het huis binnen en ziet daar een vrouw dood op de 
grond liggen met om haar heen een advocaat, een chirurg en een postbode. De 
agent loopt direct naar de postbode en zegt: “Ik arresteer jou wegens moord op 
deze vrouw.”

Hoe weet de politieagent nu dat de postbode de dader is?

De advocaat en de chirurg zijn vrouwen
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BUITENLAND
VERBLIJF

Bestuurskunde-
studenten over hun 
ervaringen in het 
buitenland.

Sandra vanuit Montréal en
Samantha vanuit Colombus
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Een semester in het buitenland; toen ik me ervoor aanmeldde, kon ik me er niet zo 
heel veel bij voorstellen. Ik kende natuurlijk wel al de verhalen van anderen en wist 
daardoor hoe gaaf  het me leek. Ongeveer een half  jaar later, half  augustus, was het 
dan echt zo ver: ik vertrok naar Montréal (Canada) om daar te gaan studeren aan 
McGill University. 
 Hoe graag ik ook positief  zou willen beginnen, de eerste paar dagen waren 
eigenlijk helemaal niet zo leuk. Ik moest heel erg wennen aan het alleen zijn in een 
grote stad. Gedurende de dag ging het op zich wel goed, want ik had in Nederland al 
geregeld dat ik met een paar meiden naar een SUP event (stand up paddling) zou gaan 
en ik maakte snel vrienden bij de outdoor club. ’s Ochtends en ‘s avonds voelde ik me 
echter erg alleen en het was zelfs zo erg dat ik besloten had om weer naar huis te gaan 
als ik me een maand later nog zo voelde. Gelukkig duurde al dit drama maar vier dagen 
en vanaf  dat moment had ik mijn omschakeling gemaakt en heb ik eigenlijk alleen nog 
maar een superleuke tijd gehad. Vanuit de voorlichting van Universiteit Leiden was 
me van tevoren verteld dat het semester met ups en downs zou gaan verlopen, maar in 
mijn geval begon ik met een heel diep dal waarna ik tot grote hoogte steeg naar de top 
en daar een stabiele lijn aanhield. Zo zie je maar dat dit voor iedereen heel verschillend 
kan zijn. 
 Eind augustus was Frosh (oriëntatieweek) en ik had ervoor gekozen om 
Outdoor Frosh te doen, een weekend in de bergen aan een prachtig blauw meer met 
activiteiten als kanoën, hiken en raften en gezellige kampvuuravonden met gitaar. 
Daarna begon het studerend leventje dan echt. Vooral de vakken over Canada en 
Quebec (de provincie waarin Montréal ligt) vond ik echt een meerwaarde hebben voor 
mijn exchange, omdat ik Montréal als stad ook veel beter ging begrijpen. Bovendien 
was Quebec ook vanuit bestuurskundig oogpunt interessant om te bestuderen, 
aangezien deze provincie als enige echt volledig Franstalig is en deze taal ook heel 
erg wordt opgelegd aan de samenleving via beleid. Montréal zelf  is echt een mix van 
Frans- en Engelstalig en deze dynamiek vond ik erg leuk. Verder was dit jaar ook nog 
eens het 150 jaar bestaan van Canada én het 375 jaar bestaan van Montréal, waardoor 
er superveel leuke evenementen plaatsvonden! Sowieso is Montréal een heel bruisende 
stad waar genoeg te beleven valt als je op uitwisseling bent, en daarnaast is het een 
fantastische plek om uitstapjes te maken naar Ottawa, Quebec City, Toronto, New 
York en Boston en daar heb ik dan ook zeker mijn voordeel mee gedaan.
 Kortom, ik heb heel erg genoten van mijn exchange en ook heel veel geleerd, 
zowel op persoonlijk als academisch vlak. Voor iedereen die er ook over nadenkt om 
naar het buitenland te gaan, denk er goed over na en bereid je goed voor, maar vooral: 
geniet ervan!

Bestuurskunde-
studenten over hun 
ervaringen in het 
buitenland.

Sandra vanuit Montréal en
Samantha vanuit Colombus

Sandra Montreal
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Samantha COLOMBUS
Daar ging ik dan, familie en vrienden stonden op Schiphol om mij uit te zwaaien en 
mijn grote avontuur naar de Verenigde Staten ging beginnen. Mijn naam is Samantha 
Oosterling en ik ben derdejaars student Bestuurskunde. Voor mijn vrije keuzeruimte 
besloot ik een semester in het buitenland te studeren en het is de beste keuze die ik ooit 
gemaakt heb. Ik studeer aan de Ohio State University in Columbus, Ohio. Het leven 
hier is precies zoals in de Hollywood films over universiteiten. Ik woon in een dorm 
met 3 andere Amerikaanse meisjes. We slapen in stapelbedden en daardoor is er weinig 
privacy maar gelukkig zijn we daardoor wel gelijk vriendinnen geworden.
 Elke zaterdag is er een football game en de hele dag wordt hiervoor uitgetrokken. 
Ik kan iedereen aanraden om een ooit naar een football wedstrijd te gaan en het hele 
spektakel mee te maken. ‘s Ochtends beginnen de feesten al. Mensen gaan naar de 
wedstrijden in de middag en de feesten gaan tot ‘s avonds laat door. De fraternities zijn 
erg te vergelijken met de studentenverenigingen in Nederland en het studentenleven 
eigenlijk ook.
 Ik ben natuurlijk ook gekomen om te studeren. Ik heb voornamelijk vakken 
gekozen van de politicologie faculteit. De colleges bestaan vooral uit veel discussiëren 
en met alle gebeurtenissen in de huidige Amerikaanse politiek is er genoeg te bespreken.
Ik volg 5 vakken en ze duren het hele semester. Elk vak heeft 2 colleges en soms zitten 
er wel 200 studenten in de collegezaal en soms bestaat een klas maar uit 40 studenten. 
Een groot verschil met Nederland is dat voor veel vakken participatie en aanwezigheid 
een deel van je cijfer is dus iedereen is bijna altijd braaf  aanwezig. Een ander groot 
verschil is ‘huiswerk’. Elke week zijn er opdrachten die je moet inleveren en zelfs online 
testen die je moet maken over bijvoorbeeld de literatuur. Aan de andere kant zijn de 
tentamens dan weer veel makkelijker. Je krijgt van tevoren een studyguide en dit komt 
er eigenlijk op neer dat je van tevoren alle mogelijke vragen krijgt en op het tentamen 
kiezen ze een paar van die vragen uit. Je weet dus al precies wat er gevraagd wordt 
op het tentamen. Hierdoor zijn de studenten veel ambitieuzer om echte ‘straight A’s 
students’ te zijn.
 De Amerikaanse cultuur kan soms een beetje veel zijn maar ik vind het geweldig. 
De mensen zijn aardig en erg geïnteresseerd in het leven in Europa. Veel studenten zijn 
nooit buiten de Verenigde Staten geweest en alles wat ze zien in de media gaat bijna 
altijd over de VS.
 Mijn semester in het buitenland is een ervaring die ik nooit zal vergeten en het 
heeft mij alleen maar mooie herinneringen gebracht. Het liefst zou ik nog een semester 
blijven omdat ik hier echt de tijd van mijn leven heb. Helaas is voor mij het einde al 
aangebroken maar ik kan echt iedereen aanraden om een semester in het buitenland te 
studeren!
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Gerrit van Poelje (1884- 1975) was van alle markten thuis. Zo was hij 
ambtenaar, rechtsgeleerde en, niet te vergeten, bestuurskundige.  Hij wordt 
als een van de belangrijkste grondleggers van bestuurskunde in Nederland 
gezien, De vader van de bestuurskundee. Dit moet je weten over onze 
bestuurskundige vader: 

Gerrit van Poelje

• Het liefste had Van Poelje onderwijzer geworden, maar door een 
spraakgebrek als gevolg van een hazenlip is dit niet gelukt. 

• Van Poelje moest als linkshandige rechts leren schrijven. Hierdoor was 
zijn handschrift onleesbaar en is er op zijn verzoek een typemachine 
aangeschaft. 

• Hij heeft gestudeerd aan de Universiteit Leiden 
• In 1928 werd Van Poelje aangesteld als bijzonder hoogleraar in de 

bestuurskunde . In deze functie wist hij de Nederlandse bestuurskunde 
tot ontwikkeling te brengen. 

• In 1933 werd Van Poelje secretaris-generaal op het Ministerie van 
Onderwijs, Kunsten en Wetenschappen (het tegenwoordige Ministerie 
van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap). Deze functie had hij te danken 
aan Henri Marchant, die alleen minister van Onderwijs wilde worden 
als hij Van Poelje mee mocht nemen. 

• Tijdens de Tweede Wereldoorlog werd Van Poelje geïnterneerd in de 
gevangenis teScheveningen, en vervolgens in Buchenwald, Merseburg 
en Halle. 

• Na de Tweede Wereldoorlog werd Van Poelje benoemd tot lid van de 
Raad van State, waar hij een dominante inbreng had. 

• En last but not least: de Vereniging voor Bestuurskunde reikt ieder 
jaar de Van Poeljeprijs uit voor de beste bestuurswetenschappelijke 
publicatie.

26
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Minister Wiebes (EZK) in debat:
‘’Ik heb van de heer Graus begrepen dat de verwachtingen wel heel hooggespannen 
zijn, want er wordt Limburgse vlaai verwacht. Ik weet niet of  dat een schone 
brandstof  is, maar daarover zal ik de Reclame Code Commissie ondervragen.’’

Kamervoorzitter Arib tegen Kuzu (DENK):
,,Ik vraag u om met respect tegen mij te spreken. En nee, u krijgt niet het woord. 
Als iemand vermoeid is bent u het, ga lekker naar huis."

Van Weerdenburg (PVV) over de kloof  tussen politiek en burger:
‘’Aan de ene kant staat de gewone, hardwerkende Nederlander met gezond 
verstand, aan de andere kant de politiek correcte elitaire bestuurder met het 
maakbaremondialesamenlevingsideaal.’’

Voordewind (CU) interrumpeert Esther Ouwehand (PvdD):
De vrije vertaling van die tekst van Petrus is: de geest is gewillig, maar het vlees is 
zwak. Ik wilde dat net tegen de Partij van de Dieren zeggen, maar toen bedacht ik 
me dat die vertaling ook weer niet helemaal zou landen.

Minister Halbe Zijlstra (BuZa) naar zijn nieuwe collega's:
''Hello, I am the new Bert.''

En gaat over tot de orde van de Dag.
Uw portie parlementaire praat in...

2727

''Hello, I am the new Bert.''
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